
Virtuelt korpsledelsesmøde d. 6. maj 2020. kl. 17.30
Tilstede:

Punkt Est. 
Tid

Start Type* Emne Bilag/bemærkning Referat

1 00:30 17:30 L-D Fremlæggelse af foreløbigt 
regnskab 2019

Eigil Hansen, revisor, 
gennemgår det foreløbige 
regnskab

Eigil Hansen fremlagde det foreløbige regnskab 2019 og gennemgik revisionsprotokollen sammen med 
korpsledelsen. Her er flere opmærksomhedspunkter som korpsledelsen tog til efterretning. 
Korpsledelsen var ikke tilfreds med det foreløbige resultat og vender tilbage til dette punkt på 
korpsledelsesmødet i juni.

2 00:15 18:00 Check-in
3 00:20 18:15 L-O Status SAF Lukket bilag: Intern status 

om  SAF.
Lisbeth Andersen deltog per video og gennemgik status for SAF, korpsledelsen og Lisbeth drøftede 
samarbejdet og udviklingsretning for administrationen. Korpsledelsen kvitterede for en grundig, 
velgennemarbejdet briefing.

4 00:20 18:35 Å-D Budgetprincipper 2021 Drøftelse af 
budgetprincipper og 
forudsætninger for 
processen for budget 2021.

Korpsledelsen drøftede budgetprincipper for budget 2021.
Korpsledelsen lagde sig fast på en række forskellige hensyn, hvor letforståelighed og gennemskuelighed er 
nøgleord. Samtidig er man enig om at også at begynde at se på en lidt længere horisont end blot et år. 
Alle er enige om vigtigheden i at få styrket vores økonomistyring, herunder have likviditetsregnskaber og 
en løbende opfølgning på regnskabet. Øvrige emner er retvisende tal på vores aktiver, samt et 
forsigtighedsprincip på både indtægter og omkostninger, sådan at fremtidens spejdere ikke skal betale 
for spejderaktiviteter i dag. Morten vender tilbage med oplæg til budgetprincipper og første skridt i 
budgetproces for 2021 på junimødet.

5 00:20 18:55 L-O Økonomi: Coronakrisens 
effekt på DDS' økonomi

Lukket bilag: Orientering til 
Korpsledelsen om økonomi i 
Det Danske Spejderkorps

Korpsets økonomi er under stærkt pres på grund af corona-krisen. Manglende indtægter på ejendomme, 
aktiviteter og kurser rammer hårdt både lokalt og nationalt. Korpsledelsen diskuterede indsatser og 
beslutninger ift. at afbøde Coronakrisen effekt. Korpskontoret vender tilbage på næste møde. 
Generalsekretæren og Adminsitrationschefen følger udviklingen tæt. Ny version af notatet udarbejdes 
efter sommerferien, når der er mere klarhed over Coronasituationen.

00:15 19:15 Pause
Indstilling: Udviklingsplan, 
prioritering
Bilag 1: prioritering
Bilag 2: vækstgrupper

7 00:10 20:10 L-B Lovrevision Indstilling: Valg til 
korpsledelsen

Korpsledelsen diskuterede indstillingen, og drøftede konkrete forslag til ændringer af vedtægter. Man 
afvejer transparens, letforståelighed, en tydelighed i reglerne så der ikke skal "tolkes" og ikke mindst et 
stort fokus på spejdernes indflydelse og medlemsdemokratiet.  Korpsledelsens forslag til nye vedtægter 
bliver offentliggjort sammen med korpsrådsmødematerialet.

8 00:05 20:20 L-O Korpsrådsmøde 2020 Punktet udskydes til junimødet, hvor vi håber at kunne mødes uden Corona.
9 00:10 20:25 Å-B Divisionsrådsmøder - 

dispensation og 
kalenderøvelse

Korpsledelsen har i skriftlig behandling besluttet at udsætte fristen for afholdelse af Divisionsrådsmøde 
2020 til senest 31. august 2020. Samtidig har korpsledelsen foreslået, at nogle divisioner afholder deres 
rådsmøde virtuelt, hvis det er den bedste løsning. Korpsledelsen håber stadig at kunne deltage i 
hovedparten af Divisionsrådsmøderne, men er udfordret af Coronaomstændighederne. Eksempelvis 
ligger der 9 møder den 28. maj. Muligvis besøges nogle divisioner via et virtuelt setup. Korpsledelsen 
glæder sig desuden over den ihærdighed, divisionerne lægger for dagen i opgaven med at holde sammen 
på Det Danske Spejderkorps i denne svære Coronatid.

10 00:30 20:35 L-B Museumspunkt Indstilling Historisk samling - 
forhandlingsmandat

Korpsledelsen fastlagde arbejdsplanen for den videre realisering af beslutningen som blev besluttet på 
Korpsrådsmøde 2018 i november 2018. Der er fire medlemmer af korpsledelsen involveret i arbejdet, og 
der har været afholdt tre interne møder. Efter aftale med korpsledelsen går arbejdsgruppen nu videre 
med at få nedsat et udvalg, der skal løse opgaven med at etablere klare rammer og en driftssikker model 
for spejdermuseet. Korpsledelsen er enig om hvad de konkrete rammer bør være; nu skal der findes gode 
kræfter til at føre arbejdet ud i livet.

00:10 21:05 Pause
14 00:10 21:15 Kalender - 

korpsledelsesweekends 
Internt koordineringspunkt. Det aflyste folkemøde bliver til korpsledelsesseminar, hvis 
Coronasituationen tillader dette. Desuden afholder korpsledelsen et weekendseminar i august.

15 00:10 21:25 Nyt fra GS Medarbejdere er begyndt at møde ind på kontoret, stadig nedsat bemanding qua Covid-19. GS har nu 
mødt alle medarbejdere: God stemning og energi, løsningsorienterede medarbejdere i en svær situation.
Trine Hansen er ansat på Woop-projektet. Nordeaprojektet om gruppeopstart er i gang.
Problempiraterne-projektet er blevet forankret hos generalsekretærerne med De grønne pigespejderne 
som lead og fortsat Martin ansat i DDS. Konstruktivt og optimistisk samarbejde mellem korpsene i 
kølvandet på omorganiseringen af SPEJDERNE.
Covid-19 fylder meget, bl.a.: Survey blandt lokale grupper, rådgivning af og nye retningslinjer til 
ejendomme (bl.a. begrænsning af udgifter), meget rådgivning af grupper om forsamlingsforbud og 
sundhedsmyndighedernes retningslinjer.
Konstruktivt Coronasamarbejde med DGI, DIF, DUF samt særligt De grønne pigespejdere, FDF og KFUM-
spejderne om udendørsdagsordenen og sommeraktiviteter.
Afklaring af gruppeledelseskonferencen i weekenden.
Godt rundt i opringninger til divisioner. Ca. halvdelen af alle divisioner.
Fokus på god kommunikation med korpsledelsen. Hvis der er noget, du ønsker mere af, så sig til.
Stor fokus på håndtering af corona samt indtil nu sekundært økonomi. Ikke de normale “første 100 
dage” i en stilling som generalsekretær. Mange vigtige opgaver men også behov for tålmodighed.

16 00:10 21:35 Nyt fra Spejdercheferne Spejderchefkredsmøder - handler mest om Corona, DUF og SPEJDERNE.
Har lavet en videohilsen til grupperne om Corona.
Kristine har udtalt sig om åbningen af statsskovene til overnatningsaktiviteter - som formand for 
SPEJDERNE.
Tak for de gode indstillinger fra korpsledelsen i forhold til at forberede møderne - det bliver meget federe, 
når det hele er godt forberedt.
Møde i den store spejderkomite er rykket til efteråret.
Arbejdsgruppe til evaluering af projektorganiseringen er nedsat.

17 00:15 21:45 Check-ud - og de 3 vigtigste 
punkter

Økonomi, udviklingsplan og lovarbejdet.

(B) Beslutning (L) Lukket (D) Drøftelse (O) Orientering (Å) Åbent

Mathias Bjerg, Kasper Stauskær Frandsen, Søren Eriksen, Magnus Kvorning, Marie Torp Christensen, Signe Marie Obel, Kristine Clemmensen-Rotne, Mathias Lysholm Faaborg, Jeppe Englev, Mikael 
Andersen og Thomas Frankel Goul. Fra korpskontoret deltog Morten Gade, Peter Tranevig og Kim Dabelstein Løwe (ref.). Lisbeth Andersen er gæst under punkt 1-3. Eigil Hansen er gæst under 
punkt 1. Anne Meisner er gæst under punkt 6.

6 00:40 19:30 Å-B Korpskontorets 
prioritering i forhold til 
udviklingsplanen

Korpsledelsen godkendte indstillingen. Anne Meisner gennemgik korpskontorets prioriteringer i forhold 
til den kommende tids arbejde ud fra udviklingsplanen. Korpsledelsen havde en god drøftelse af 
prioriteringerne af korpskontorets resurser og vendte blandt andet perspektivet i, at korpskontoret løfter 
de områder, som ikke nødvendigvis "løfter sig selv" i spejdergruppernes hverdag. Samtidig er det vigtigt 
for korpsledelsen, at der ikke er tvivl om, at hvis eksempelvis en gruppe, der er mindre end de beskrevne i 
prioriteringsdokumentet, henvender sig med et ønske om at få hjælp til at blive flere spejdere og ledere, 
så vil den altid blive imødekommet.
Korpsledelsen fokuserede på, at de emner, korpskontoret har valgt at nedprioritere, er dem, der i 
forvejen bliver løftet af frivillige i grupperne.


